
Jelgavas novada  

Uzņēmējdarbības konsultatīvā padome 

Protokols Nr. 5 

(30.03.2023.) 

 

Sēdes norises laiks: 30.03.2023. pl. 15.00 

Norises vieta:  Jelgavas novada pašvaldības Ceremoniju zāle, Pasta iela 37 

Sēdes veids - atklāta sēde 

Sēdi atklāj pl.15.00. 

 

Sēdes darba kārtība. 

1. Par Biznesa ideju pasākumu.  

2. Par dalību Lauku partnerības “Lielupe” tematiskajā pēcpusdienā. 

3. Dažādi. 

 

Sēdi vada - Jelgavas novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes (UKP) priekšsēdētājs Dainis 

Liepiņš. 

Sēdi protokolē - Jelgavas novada Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja Laura Jaundāldere. 

Sēdē piedalās: 

Jelgavas novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Dainis Liepiņš –Jelgavas novada domes deputāts. 

2. Uldis Ameriks – SIA “Laflora” valdes priekšsēdētājs. 

3. Maira Dzelzkalēja-Burmistre – Z/s “Vilciņi-1” projektu vadītāja un biedrības “Zemnieku 

saeima” valdes priekšsēdētāja vietniece. 

4. Juris Lavenieks – Jelgavas novada domes deputāts. 

5. Edgars Brīvkalns – SIA “Milzu!” valdes loceklis. 

Jelgavas novada pašvaldību pārstāv: 

6. Līga Lonerte - Jelgavas novada pašvaldības izpilddirektore. 

7. Agnese Rozīte – Infrastruktūras pārvaldības nodaļas ceļu būvinženiere. 

8. Pēteris Korņevs – Infrastruktūras pārvaldības nodaļas vadītājs. 

Citi dalībnieki: 

9. Ilze Ragovska- Bērziņa - Biedrības “Jelgavas novada uzņēmēji” valdes locekle. 

10. Indulis Balodis. 

11. Uldis Caune. 

12. Uldis Antīpins. 

13. Juris Razživins. 

 

D. Liepiņš aicina grozīt sēdēs darba kārtību un sākt ar sadaļas “Dažādi” jautājumiem. 

Padomes locekļi nobalso par darba kārtības grozījumiem. 

 

1. Dažādi: 

1.1.  Par Jelgavas novada pašvaldības īpašumā vai valdījumā esošo lauksaimniecības 

zemes nomas pakalpojumu maksas cenrādi. 

1.1.1.  Novada iedzīvotāji un lauksaimniecības uzņēmēji izsaka savu viedokli par 29.marta 

domes sēdē apstiprināto Jelgavas novada pašvaldības īpašumā vai valdījumā esošo 

lauksaimniecības zemes nomas pakalpojumu maksas cenrādi. Apstiprinātais cenrādis 

neatbilstot tirgus situācijai. 

1.1.2. D. Liepiņš informē, ka nomas maksu nosaka neatkarīgs sertificēts vērtētājs. 

1.1.3. U. Caune, U. Antīpins aicina izpētīt vērtēšanas metodoloģiju un ņemt vērā kopējo 

situāciju novadā. 

1.1.4. D. Liepiņš un U. Caune izsakās par zemes izsolēm. L. Lonerte informē, ka izsoles 

notiek lēni, jo īpašumi ir jāieraksta zemesgrāmatā, tas prasa darba un finanšu resursus.  

  



UKP nolemj: 

1. uzklausīt viedokli par lauksaimniecības zemes nomu un izteikt priekšlikumu paātrināt 

pašvaldības zemes tirdzniecības ātrumu, palielinot pašvaldības kapacitāti un budžetu. 

1.2. Par pašvaldības ceļu stāvokli. 

1.2.1. I. Balodis, U. Caune un U.Antīpins informē par ceļu slikto stāvokli. Uzsvērts ceļš 

Sesavas pagastā. Ceļa posms 4km garumā ir zem lauka līmeņa. 

1.2.2. L. Lonerte informē, ka greiderēšana problēmu neatrisina un jādomā, kā šos granta 

ceļus uzbērt, meklēt papildus līdzekļus. 

1.2.3. U.Caune informē, ka iepriekš lauksaimnieki ir līdzfinansējuši ceļu remontu, un 

personīgi ir gatavs to darīt arī šogad. 

1.2.4. D.Liepiņš informē, ka šobrīd nav tādas programmas, kas ļautu lauksaimniekiem 

līdzfinansēt ceļu remontus. Vienkāršotāka ir ceļu uzturēšanas kārtība. 

1.2.5. U.Caune aicina veikt ceļu apsekošanu un uzbērt greiderējamo kārtu. M. 

Dzelzkalēja-Burmistre informē, ka visbiežāk problēma ir ar ūdens attecēm – nav ceļu 

grāvju. 

1.2.6. D.Liepiņš aicina pašvaldību un uzņēmējus izvērtēt iespēju sadarboties, uzņēmējiem 

izrokot grāvjus privātajā teritorijā, un pašvaldībai uzberot ceļus. 

1.2.7. J. Lavenieks aktualizē problēmu, ka lauksaimniecības sezona vēl nav sākusies, bet 

Latvijas valsts meži jau ir izbraukājuši ceļus. P.Korņevs skaidro situāciju, ka tiek veikta 

apsekošana un sastādīts akts par ceļu stāvokli pirms darbu sākšanas un pēc darbu 

beigšanas. M. Dzelzkalēja-Burmistre aicina ziņot pagastu pārvaldniekiem, kad Latvijas 

valsts meži ir padarījuši ceļus neizbraucamus. 

1.2.8. D.Liepiņš aicina uzņēmējus sniegt informāciju par ceļiem un komunicēt ar pagastu 

pārvaldniekiem par ceļu stāvokli.  

1.2.9. L.Lonerte informē, ka iespējams ir jāvērtē kādu procentu no budžeta ieņēmumiem 

par lauksaimniecības zemes realizāciju novirzīt ceļu uturēšanai, jo ar ceļu fonda 

līdzekļiem nav pietiekams visu ceļu uzturēšanai. 

1.2.10. U.Ameriks aicina izvērtēt publiskās un privātās partnerības iespējas. U.Ameriks 

jautā vai novadā ir izveidota sistēma par šāda veida finansēšanu. D. Liepiņš aicina 

pašvaldības pārstāvjiem konsultēties ar Tieslietu ministriju un VARAM par šādas 

sadarbības iespējām šajos jautājumos (vai pašvaldība drīkst nodot materiālu 

uzņēmējiem ceļu uzturēšanai). 

1.2.11. L.Lonerte informē par ceļu projektu (3.3.1. SAM) – MK noteikumi vēl ir 

izstrādes stadijā, tie varētu būt uz vasaru. Nosacījumi prognozēti līdzīgi kā iepriekš. 

Priekšlikums nākamajā UKP sēdē padziļinātāk izskatīt ceļu projektu, pieaicinot 

Projektu nodaļas pārstāvjus un uzņēmējus. 

 

UKP nolemj: 

1. virzīt pašvaldībā izvērtēšanai priekšlikumu novirzīt noteiktu procentu ieņēmumu no 

realizētās lauksaimniecības zemes ceļu uzturēšanai; 

2. aicināt pašvaldības speciālistus izvērtēt uzņēmēju un pašvaldības sadarbības tiesiskumu 

ceļu uzturēšanā; 

3. par risinājumu virzības gaitu informēt uzņēmējus. 

 

1.3. Par valsts ceļu stāvokli. 

1.3.1. U. Ameriks informē par valsts ceļu slikto stāvokli. 

1.3.2. L. Lonerte informē par pašvaldības vadības plānoto tikšanos ar Latvija valsts 

ceļiem. 

1.3.3. D.Liepiņš aicina pašvaldības speciālistus izveidot aktuālo remontējamo ceļu posmu 

sarakstu. 

 

UKP nolemj: 

1. pieņemt zināšanai L. Lonertes sniegto informāciju un aicināt pašvaldības pārstāvjus 

izveidot aktuālo remontējamo ceļu posmu sarakstu. 

  



1.4. Par pašvaldības sadarbības partneru organizētiem uzņēmējdarbības konkursiem. 

1.4.1. D.Liepiņš informē, ka trūkst informācijas par pašvaldības sadarbības partneru 

organizētajiem uzņēmējdarbības konkuriem un konkursu vērtēšanas kritērijiem. 

 

UKP nolemj: 

1. aicināt pašvaldības pārstāvjus rast iespēju uz sadarbības partneru pasākumiem 

uzaicināt arī UKP pārstāvi.  

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

2. Par Biznesa ideju pasākumu.  

2.1. L. Jaundāldere informē, ka iepriekšējā UKP sēdē jautājums tika skatīts un tika izteikts 

priekšlikums vai šo naudas balvu nevarētu piešķirt kā līdzfinansējumu Lauku partnerības 

“Lielupe” atbalsta programmai, un vai nav nepieciešams pārskatīt naudas balvas sadalījumu. 

2.2. L.Lonerte informē par konkursa aizsākumu un gadu gaitā izdarītajiem secinājumiem. 

Atbalsta summai esot lielākai, ir lielāks skaits uzņēmēju, kas turpina uzņēmējdarbību. Jāņem 

vērā, ka diviem novadiem apvienojoties, un uzņēmumu skaitam novadā palielinoties, konkursa 

balvu fonds nav palielināts. Tāpat diez vai abi konkursi sakritīs vienā laikā. 

2.3. I. Ragovska- Bērziņa izsakās, ka novads ir ieinteresēts atbalstīt pēc iespējas lielāku 

uzņēmēju skaitu, un informē par Lauku partnerības “Lielupe” projektu konkursu balvu 

fondiem. 

2.4. D.Liepiņš aicina vērtēt pretendentu skaitu, un nepieciešamības gadījumā, skatīt iespēju 

palielināt balvu fondu. Priekšlikums konkursa vērtēšanas komsijas sastāvā iekļaut arī pārstāvi 

no UKP. Savu kandidatūru izvirza E.Brīvkalns. Padome kandidatūru apstiprina. 

 

UKP nolemj:  

1. virzīt priekšlikumu neierobežot konkursa uzvarētāju skaitu, nosakot, ka balvu fonds ir ne 

mazāks kā 2000 eiro vienam biznesa idejas autoram. 

2. virzīt priekšlikumu konkursa vērtēšanas komisijas sastāvā iekļaut arī UKP pārstāvi. 

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

3. Par dalību Lauku partnerības “Lielupe” tematiskajā pēcpusdienā. 

3.1. L.Jaundāldere informē, ka 12.04.2023. plānota Lauku partnerības “Lielupe” tematiskā 

pēcpusdiena, kurā sarunu tēma ir “Uzņēmējdarbība”. Pasākumā tiks diskutēts par 

uzņēmējdarbības aktualitātēm un sadarbību starp pašvaldību un uzņēmējiem. Ir aicināti 

piedalīties UKP pārstāvji un izvirzīt savus jautājumus diskusijai. 

3.2. M. Dzelzkalēja-Burmistre aicina diskutēt par kvalificēta darbaspēka trūkumu. D.Liepiņš 

atbild, ka tas ir izglītības jautājums un tas ir valsts likumdošanas jautājums. 

3.3. D.Liepiņš vērš uzmanību, ka uzņēmējiem nav motivējošu pasākumu investīciju veikšanai 

pašvaldībai. Nav attīstīta publiskā un privātā partnerība. 

 

UKP nolemj:  

1. Pieņemt zināšanai L.Jaundālderes sniegto informāciju, aicināt UKP pārstāvjus izvērtēt 

iespēju piedalīties pasākumā. 

Darba kārtības punktu slēdz. 

 

 

Sēdi slēdz pl. 17.00 

Nākamā UKP sēde notiks 11.05.2023.g. pl. 14.00, “Laflora” SIA, Kaigu kūdras purvs, Līvbērzes pagasts. 

 

 

 

Jelgavas novada Uzņēmējdarbības  

konsultatīvās padomes priekšsēdētājs                                                    D. Liepiņš 

Protokolists      L. Jaundāldere 


